
1 

 

 
PODZIM 2023 

 

SLOUPEK STAROSTKY 
Vážení spoluobčané,  
v létě jsme se mimo jiné věnovali přípravě na 
podzimní investiční akce.  
Od Královéhradeckého kraje jsme na základě 
žádosti v Programu obnovy vesnice na akci 
„Rekonstrukce multifunkčního domu v čp. 124 se 
zázemím – II část“ získali dotaci ve výši  
440.000,- Kč. Žádali jsme o 550.000,- Kč, kdy náš 
podíl proinvestovaný během let 2023 – 2024 měl 
být ve stejné výši. V plánu byla rekonstrukce 
druhé garáže pro uskladnění obecní a hasičské 
techniky – podlaha a nová vrata. Tato část je již 
před dokončením, čekáme na dodávku a instalaci 
nových vrat. Zároveň jsme se poptali a vybrali 
dodavatele na nová okna nejen do restaurace, ale 
i do sálu a zároveň i nové vstupní dveře do 
budovy a dveře nouzového východu ze sálu. 
Dodavatel byl vybrán, teď čekáme na dodávku 
objednaných oken a dveří, předpokládáme ji 
začátkem listopadu 2023. V roce 2024 se bude 
v pracích pokračovat, počítá se s rekonstrukcí 
ČOV pro čp. 111, 124 a hasičskou zbrojnici spolu 
s instalací lapače tuků předepsaného pro 
restaurační provoz. Na tuto akci se dokončuje 
projekt, je již téměř připravený k podání žádosti o 
stavební povolení. Následovat bude výběrové 
řízení na dodavatele a s realizací se počítá příští 
rok. V původním plánu bylo ještě zřízení 
bezbariérového vstupu. Zda bude i tento krok 
učiněn bude záležet na finančních možnostech 
obce. Snížení požadovaného příspěvku dotace 
o 110.000,- Kč by předpokládalo investovat celou 
částku na zřízení bezbariérového vstupu 
z vlastních finančních prostředků. 
Další podaná žádost o dotaci je u Ministerstva pro 
místní rozvoj na rekonstrukci místních 
komunikací. Žádost byla podána opakovaně, 
potřetí, tentokrát v červnu 2023. Výsledek ještě 
neznáme. Předpokládaná hodnota oprav čtyř 
úseků místních komunikací je 8.796.605,92 Kč. 

Tentokrát je předpokládaný dotační příspěvek 
50% oproti loňským 80%. Protože jsme se 
dohodli, že dvě cesty budeme realizovat i tehdy, 
kdy nezískáme dotaci, už dřív jsme vypsali 
výběrová řízení a vybrali dodavatele. Ve druhé 
dekádě září začaly práce na cestě na Lhotkách. 
Tam je nejdůležitější odvodnění cesty. Ačkoli 
jsme dlouhodobě plánovali opravu cesty pouze 
z prostoru nad horkovodem, zvažujeme nyní 
položení nového povrchu v celé délce 
komunikace. Předpokládané dokončení této 
rekonstrukce je v polovině listopadu. 
Na to bude navazovat rekonstrukce části 
dlážděné komunikace do Kopce, od hlavní silnice 
po odbočku k čp. 77. Tady půjde především o to, 
aby se povrch dolní části cesty zvednul na úroveň 
státní silnice tak, aby se zamezilo vzniku stále 
nových výmolů a louží ve stále dosypávaných 
vrstvách štěrku, pod nimiž zmizela dlažba. A tu 
chceme obnovit. Při té příležitosti se zreviduje 
stav mostku přes Karbanku.  
Za rekonstrukci cesty na Lhotkách nad 
horkovodem k čp. 8 zaplatíme 1.988.377,66 Kč, 
předláždění cesty pod Kopcem bude stát 
761.573,50 Kč. 
Zatím přesně nevíme, kdy se povede oprava 
chodníku před domem čp. 47, ani kdy dojde na 
prodloužení kanalizace na Kopci až ke korytu 
Karbanky, ale určitě počítáme s tím, že obě akce 
zrealizujeme, jakmile na to budeme mít potřebné 
prostředky. 
Po nutných mostních prohlídkách v současnosti 
řešíme jiný naléhavý problém. A jsou to opět 
mosty. Oba mosty betonové a hlavně spodní 
dřevěná lávka na hranici s městem Úpice. Její 
stav je velmi na pováženou, zpracovává se 
odborný posudek jejího stavu a návrh řešení její 
opravy. Lávka je technickou památkou, tak se 
k její opravě budou vyjadřovat i památkáři, na něž 
se budeme moci obrátit i se žádostí o finanční 
příspěvek na její opravu. Na památkáře, na kraj, 
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na stát. Do provedení opravy budeme muset 
zajistit podepření lávky. 
U betonových mostů, kdy bohužel došlo 
k defektům na jejich fasádách převážně většími 
hospodářskými stroji, půjdou opravy pro 
zamezení zatékání vody do konstrukce mostů 
pouze za obcí, pokud se nepodaří získat dotaci 
na opravu mostů. Po tom, co spadla lávka 
v Praze Tróji, se přece jen sem tam nějaká dotace 
na mosty objeví. 
V září nás pro potěšení čeká 23. 9. 2023 
posvícenská zábava, v neděli 24. 9. 2023 pak 
posvícenský fotbal, v říjnu vítání občánků. Ve 
čtvrtek 5. 10. 2023 začíná po prázdninové 
přestávce klub šikovných ručiček. A o ostatních 
akcích vás budeme průběžně informovat buď 
SMS, článkem na webových stránkách na 
plakátech nebo místním rozhlasem. 
Připomínám, že informační SMS vám můžeme 
zasílat pouze, pokud k tomu máme váš písemný 
souhlas. Kdo SMS nedostáváte a máte o ně 
zájem, zastavte se prosím na obecním úřadě. Ať 
vám již žádná důležitá informace neunikne. 
 
Přeji Vám podzim plný slunce a barevného listí se 
spoustou příjemných zážitků. 
 

Jana Šedová 

      

O Z N A M U J E M E ,  

P Ř I P O M Í N Á M E  

Obecní úřad Suchovršice: 

úřední hodiny: 

Po, st  8.00 - 11.30 a 12.30 - 17.00 hodin 
Kontakt: 
tel. do kanceláře  499 781 569,  
starostka  
mobil: 724 180 520 
e-mail:  starosta@suchovrsice.cz 

účetní  
e-mail:  ucetni@suchovrsice.cz 

Starostka může ověřovat pravost podpisů a listin,  
v provozu je zde terminál Czech point. 

       

 
Platba poplatků 

Ještě stále je mezi Vámi několik opozdilců, 
kteří dosud nezaplatili:. 
- za prvního psa 150 Kč,  
- za každého dalšího psa 200 Kč, 
- za svoz a likvidaci domovního odpadu – ročně 

650 Kč/os. nebo rekreační objekt, 

Poplatek se platí na účet správce poplatku obce 
Suchovršice: 
hotově na obecním úřadě  
převodem na účet: 25321601/0100 vedený u KB 
v Trutnově. Variabilním symbolem každého 
poplatníka je číslo popisné nebo evidenční. 

      

 

SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU  

proběhne  
v sobotu dne 2. 12. 2023 

na těchto místech: 
10.30 hod. Lhotka (naproti čp. 126 - Benkovi) 
10.40 hod. pod Kopcem (u sjezdu od dřevěného 
mostu na silnici) 
10.50 hod. na parkovišti (ve středu obce) 
11.00 hod. u továrny 
Pozor! V závislosti na množství odevzdávaného 
odpadu se uvedené časy sběru mohou o několik 
minut posunout.  

Žádáme všechny občany, aby se 

s nebezpečným odpadem dostavili na místo 

až v uvedenou dobu sběru! 

Do nebezpečného odpadu patří: 
zářivky, plechovky od barev či jiných chemikálií, 
vyřazené elektrospotřebiče obsahující nebezpečné 
látky (lednice, televizory, monitory od PC,…), baterie 
apod. 

Nyní již nelze do nebezpečného odpadu 
dávat staré léky. Ty prosím odneste do 
jakékoli lékárny. 

      

 

P OJ Í Z D N É P RO D EJ N Y  

Mlékař 

Každou středu v 15.00 hodin.  

    

Masna 

Každé úterý zhruba v 12.30 hodin. 

    

Pekař - Kvíčerovská pekárna 

Každé úterý od 12.30 do 13.30 hodin. 

      

mailto:starosta@suchovrsice.cz
mailto:ucetni@suchovrsice.cz
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ŘÁDKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY  

Nové začátky 
Se začátkem školního roku, se mnohým z nás 

změnil režim dne k nepoznání. Pro všechny je to 

velká změna, především pak pro naše nováčky. 

Brzy vstávat, jít do školky bez rodičů, poznávat 

spoustu nových lidí i lidiček, zvykat si na nějaká 

pravidla, zvládnout co nejvíce věcí sám… No 

řekněte sami, že toho není málo, co musí děti 

zvládnout. Odměnou však jsou velké pokroky 

a ty u každého jednotlivce můžeme pozorovat 

dnes a denně. Přejeme všem, aby ranní 

odloučení od maminek už bylo lehčí a lehčí 

a věříme, že školkové aktivity vám všem 

v překonávání prvních nejistot pomohou. Úplně 

poprvé nám do MŠ nastoupilo 10 dětí: Vincík, 

dva Martínkové, Leo, Oskárek, Matoušek, 

Štěpánek, Matyas, Ella a Malvínka. Starší 

kamarádi budou nadšeně s adaptací na školku 

novým kamarádům pomáhat. Dále nám 

s adaptací nových dětí intenzivně pomáhá naše 

školní asistentka, která je na pozici v mateřské 

škole zaměstnána díky projektu „Amos“ = 

Šablony I - Zvýšení kvality výuky v MŠ 

Suchovršice, který je spolufinancovaný 

Evropskou unií. Školní asistentka tak pomáhá 

zajišťovat i individuální práci s dětmi, které 

potřebují pomalejší tempo, je neustále 

nápomocná učitelce na třídě. Nová je u nás 

i paní učitelka Barunka, která bude pracovat ve 

třídě předškoláků. Celou školku jsme v tomto 

školním roce naplnili na maximum, docházet 

k nám bude celkem 48 dětí. 

 

Třída předškoláků 
Poprvé v historii působení školky v obci máme 

rekordní počet skutečných předškoláků, a to 

celkem 25 dětí. Převažují chlapci, je jich na 

třídě 16, dívek je pouze 9. Třída je to velmi 

temperamentní, zvídavá a pracovitá. Proto již 

pilně tvoříme, chodíme na dlouhé procházky 

a poznáváme okolí. První výprava nás zavedla 

na Lhotka k Lokvencom a do lesoparku,  

 

 
další výprava byla na Kvíčalu na hřiště,  
 

 
 

máme prozkoumaný les na Klůčku, zkrátka 

nezahálíme. V této třídě se děti připravují i na 

vstup do 1. třídy základní školy, a tak se 

prostřednictvím různých metod učí základním 

dovednostem a poznatkům. 

Dana Kultová 
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BUDKA „NA BUDKU“ 

 
Jak jste možná zaregistrovali, od tělocvičny 
zmizela dlouholetá stavební buňka sloužící jako 
zázemí k uskladnění vybavení venkovních 
sportovních hřišť. Aktuálně je nahrazována 
dřevěnou budkou, která bude sloužit stejnému 
účelu. Takové počínání zákonitě přináší otázku, co 
se asi hnulo v myslích zastupitelů, že tak 
marnotratně mění staré, osvědčené a vyhovující za 
nové. Vážení čtenáři, mohu Vás ujistit, že 
zastupitelé i Sokolové by si takové martyrium rádi 
odpustili, ale…… 
Za použití dotačního titulu se opravovala 
a zateplovala obecní tělocvična. Rozšíření jejího 
půdorysu o těch pár centimetrů nalepeného 
polystyrenu vyžadovalo stavební povolení a tím 
i následnou kolaudaci. Vše běželo, jak mělo, až do 
kolaudační prohlídky stavby bdělým příslušníkem 
Hasičského záchranného sboru. Ten kupodivu 
nepřehlédl, že na budovu tělocvičny je přilepena 
skladovací buňka (cca 7x 2,5 x 2,5 metru), která 
ale fakticky neexistuje, protože není zakreslena 
v katastru. Tušíte problém? No vidíte, a my ho 
dokonce nějak museli řešit. Nabízely se dvě 
možnosti:    
1) Zkolaudovat tu starou buňku jako novou 
stavbu, nechat ji zanést do katastru, naprojektovat 
protipožární stěnu mezi buňkou a tělocvičnou, 
získat na ní stavební povolení, požární stěnu 
nechat vybudovat, zkolaudovat a poté slavnostně 
zkolaudovat i úpravy tělocvičny. 
2) Zmizet buňku a úpravy tělocvičny nechat 
zkolaudovat nahned, čímž se dotační podmínky 
splní v časovém limitu. 
Řešení 2) se jasně jevilo jako rychlejší, levnější a 
jednodušší. Jenže….jak tu buňku zmizet? Od její 
instalace před mnoha lety přibyly v místě ploty, 
narostly sakury, vznikla nová podzemní vedení 
jako na potvoru v místech, kde by bylo třeba 
zapřít opěrnou nohu jeřábu. Rozhodlo se, že 
buňka se prodá a odstranění i odvoz si zajistí 
kupec. Právě s ohledem na finanční náročnost 
nakládky a odvozu nebyla vyvolávací cena buňky 
stanovena příliš vysoko… začínalo se na 
„nejnižším podání“ 20.000,-Kč s tím, že náklady 
na odvoz jdou za kupcem a odvoz je na jeho 
riziko. Na základě inzerce k prodeji buňky jsme si 
užili četných dotazů typu, zda je buňka vhodná k 
trvalému bydlení (kdo by nechtěl domeček za 
20.000,-Kč, že… ?), nebo přišly famózní finanční 
nabídky ve smyslu, že kupec zaplatí i 23.000,-Kč, 
když mu buňku dopravíme na konkrétní parcelu 
do Ostravy….. Nakonec zbylo asi 5 seriozních 
zájemců. Začaly prohlídky místa s jejich 
smluvními speditery, kteří nakládku a převoz 
buňky postupně vzdávali jeden po druhém. 
Nakonec se i ten spediterský rytíř na bílém koni 
našel (a jak dnes už víme, uměl, nikde se nic 
nepoškodilo) a byla podepsána kupní smlouva.  

Bylo třeba buňku před odvozem vyklidit. To byste 
nevěřili, co harampádí se nahromadí v takovém 
objektu za ty roky užívání. Nicméně i vyklizení se 
podařilo za cenu ucpání nářaďovny tělocvičny 
a obecní půdy. Jenže……. v buňce bylo 
uschováno i ovládání obecního srážkoměru. 
Zajistit u správce srážkoměrů z Brna jeho 
přepojení do nářaďovny spojené s příslušnými 
úpravami zase odložilo odvoz buňky o pár týdnů.   
Když byla buňka konečně pryč, ukecal se místní 
všeuměl Pavel k opravě fasády tělocvičny v místě 
jejího původního napojení. Sotva zaschla fasádní 
barva, přivolali se bdělí kontroloři HZS, kteří nám 
dali potřebné vyjádření k požárně nezávadným 
úpravám naší tělocvičny, vyjádření se odneslo na 
místní stavební úřad, který na základě něho 
a mnohých dalších tělocvičnu zkolaudoval, 
záznam o kolaudaci se připojil k podkladům 
o vykázání čerpání dotace, prostě happy end. 
Kdyby nářaďovna tělocvičny nacpaná nyní 
i venkovním vybavením nepraskala ve švech 
a uklízečka nepřišla o půlku vlasů, jak si je rve 
z toho, že se pro sítě a míče courá po palubovce 
v botách umazaných od antuky.   
 Tak se rozhodlo o zakoupení nového 
útulku pro skladování vybavení venkovních hřišť. 
Volba vhodného objektu byla svěřena Sokolům, 
kontrola volby a zakoupení budky obci. 
Management Sokolu při jedné z návštěv 
hradeckých hobby marketů vytipoval a nafotil 
vhodné dřevěné budky, rozhodl se pro designově 
nejkrásnější a domek 2,5 x 2,5 předložil obci ke 
schválení jeho nákupu. Po dotazu, jak je dlouhý 
nejdelší předmět, co je třeba v domku uskladnit 
(rozhodcovské volejbalové křeslo s podstavcem), 
následoval úprk managementu s metrem do 
nářaďovny a zjištění, že 3,24 metru. Návrh 
Sokola, že křeslo zůstane v nářaďovně tělocvičny 
nebyl akceptován (už tak je tam krámů až moc), 
stejně jako návrh, že se křeslo vejde do vybraného 
domku úhlopříčně (to už by se tam pořádně 
nevešlo nic jiného). Tak bylo záhy navrženo jiné 
řešení – domek 3,5 x 3,5, který by křeslo pojmul. 
Po dotazu obce, zda se takový domek vejde mezi 
stěnu tělocvičny a plot hřiště tak, aby se kolem něj 
dalo ještě pohodlně projít k zadní brance areálu 
následoval opět úprk managementu s metrem na 
místo a zjistilo se, že domek jako takový se tam 
sice vejde, ale už se kolem něho nikdo 
neprotáhne……… tak tímto vysvětlujeme, proč je 
na místě nakonec ta podlouhlá budka 5 x 2,5 
metru. 
 A po volbě rozměrů bylo třeba tu budku 
koupit. „Výběrovým řízením“ byl vybrán vhodný 
a cenově únosný domek, který však nabízel 
slovenský výrobce. Ten požadoval zaslat 30% 
ceny domku předem na bankovní účet v SR ještě 
před zadáním výroby. Takové riziko nepřekousla 
naše „starostoúčetní“. Záhy byl ale nalezen úplně 
stejný domek, jen nabízený pod jiným názvem 
českou firmou. Ta zase ale měla jako sídlo 
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zapsanou adresu klášterní vinárny jednoho 
známého moravského církevního areálu a na 
přímé dotazy, zda je dovozce toho domku ze SR, 
mlžila. Ale rozhodlo to, že nechtěli zálohu 
a platba jim stačila až po dodání stavebnice. 
Domek byl objednán. Asi na druhý smluvený 
termín doručení, kdy se vždy držela 
několikahodinová pohotovost pro příjem 
a skládání domku z dodávky, domek skutečně 
přivezli. Ani nechtěli peníze na místě, že prý 
vystaví fakturu. Na tu jaksi zapomněli, nakonec se 
platilo asi po třech měsících do SR na účet toho 
slovenského výrobce.  
Domek byl dodán opravdu v „rozsypu“. Návod ke 
složení jaksi chyběl. Na internetových stránkách 
firmy něco málo je, ale….. Domek jsme si 
objednali bez montáže, protože před jeho 
složením jsme potřebovali ještě definitivně odladit 
jeho umístění. Pán, co ho přivezl se holedbal, že 
jeho firma to ve dvou lidech montuje za dvě 
hodiny. Ale po několika odpoledních montážních 
směnách (i při započítání přirozené amaterské 
nešikovnosti) bych to tedy chtěl vidět.  
Montáž domku zajišťuje brigádně Sokol. Při stavu 
návodu se vše na sucho experimentálně zkusí, 
a když vypadá, že to pasuje a výrobce to zamýšlel 
právě takto, začne se natvrdo spojovat.  Nutno 
přiznat, že to výrobci všechno sedí a hodně by 
usnadnilo práci, kdyby si dali práci s pořádným 
návodem. Součástí budky nebyla dodávka 
některých materiálů, které se postupně dokupují. 
Když odhlédnu třeba od skutečnosti, že jako na 
potvoru se na střechu dané velikosti vlastně nedá 
sehnat odpovídající velikost balení podkladní 
lepenky (buď skoro polovina zbude, nebo 1 m2 
chybí), učinili jsme docela zajímavou zkušenost 
s nákupem střešního šindele a oplechování 
u jednoho nejmenovaného regionálního prodejce. 
Mají i e-shop, podle kterého se dalo spočítat, že 
střešní krytina a oplechování na budku by měla 
vyjít na 8.300,-Kč. Osobní návštěva prodejny za 
účelem ověření, zda požadované věci mají 
skladem, vyústila přímo v sepsání objednávky 
s tím, že není třeba objednávat věci přes e-shop. 
Krytina a plechování objednáno a prý, zda si pán 
přeje i střešní tmel? No, pán ho bude při montáži 
potřebovat, tak si ho pán přeje (to bude podle pána 
odhadem tak 150,- Kč). A hřebíčky …? Jasně, 
bereme i hřebíčky (to kilo odhadem za stovku, 
jako u Melichara…..). Na odchodu jsem sice 
zaslechl, že to bude celkem za 9.770,-Kč, ale jak 
neslyším, tak jsem si říkal, že jsem se asi 
přeslechl.  
Při vyzvednutí objednávky konverzace asi tímto 
stylem.  
Tak jsem tady pro tu objednávku. Jen …. jaká je 
tedy cena ?   
Odpoveď : 9.770,-Kč.  
To mi nevychází, tady jsem si vypsal, co a jak má 
stát podle vašich cen na internetu….  

Odpověď: Ukažte …. No jo, no, víte co, dáme 
slevičku……9.200,-Kč.   
Sakryš… pořád moc, tak kolik tedy stojí šindel? 
Kolik plechování? 
Odpověď: No tak já vám to vytisknu… 
Na výtisku už sice byly internetové oficiální ceny, 
ale k tomu 5 kg balení značkových hřebíčků 
papíráků za 750,-Kč. Na dotaz, jestli spotřebuju na 
15 metrů čtverečných střechy  5 kg hřebíků 
zazněla jasná odpověď, že to tedy určitě ne…….. 
No tak je škrtněte!  Tak já je škrtnu – tak teď je to 
za  8.450,- Kč s tmelem. No, konečně…. jdeme 
nakládat. A zase nadvakrát, jak jsem asi nebyl 
oblíbený zákazník, nechali mi do auta naložit 
šindel z jiné palety, pak to jako zjistili a překládali 
jsme.  
 Tak budku máme skoro hotovou, až na tu 
krytinu, co se teď v tom teple nedá pokládat. Jen 
nás trochu zarazilo, že jsme podle nejlepšího 
svědomí spojovali všude a všechno a stejně nám 
zbylo asi 2 kg poměrně velkých vrutů…… Snad 
nedopadneme jako v té pohádce o třech 
prasátkách. Té, ve které si každé ze tří prasátek 
stavělo domeček, odfláklo to, pak přišel vlk 
a „houk-fouk“ a bylo po domečku. Zima nám tu 
budku prověří…… 
 Ale aby nebyla nuda, v mezidobí do 
pokládky krytiny řešíme v budce elektřinu. 
Původní přívod elektrokabelem do buňky nedělal 
žádný troškař. Na ten průměr měděných vodičů by 
mohla jet menší fabrika. Při odvozu buňky se 
kabel v buňce odpojil, vytáhl a smotal na zemi, 
aby pak mohl být zaveden do budky. Jenže když 
necháte takový šlahoun poctivé mědi ležet stočený 
ladem takhle venku – prostě někdo svědomitý tuto 
překážku nejspíše krompáčem těsně u země 
oddělil a někde zřejmě snaživě prodal k recyklaci. 
Prý, že ohrožoval hrající si děti ze školky. Tak se 
nyní kopalo, tesalo do panelů, kupovala zemní 
spojka a sháněl další kabel, aby bylo možno 
přívod k budce prodloužit a zavést do ní elektřinu. 
A přitom se kontrolovalo, zda je ten zbytek kabelu 
v obecní garáži odpojen z rozvodné krabice, aby 
nedošlo k úrazu. A přitom se zjistilo, že nějaká 
svědomitá, bezpečnosti dbalá osoba pro jistotu 
odřízla kus toho samého kabelu i v dostatečné 
vzdálenosti od elektrokrabice v garáži, patrně aby 
nehrozilo nebezpečí, že ho tam někdo 
nezodpovědný zapojí ještě před zhotovením 
a zapojením elektroinstalace v budce. Nebo v té 
liště pod stropem také překážel dětem?   
 Tak to jen aby se vědělo, že se lehce řekne 
„to je jen nějaká sokolská budka“. Ale ono je to 
s ní někdy dost „na palici“, čili „na budku“.  
 

Jiří Rus 
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Jako balzám 
   „Vaše akce působí na její účastníky jako balzám,“ 

připodobnila účinek setkání tří set devadesáti pěti 

závodníků ve věku 65+ místopředsedkyně Krajské 

rady seniorů Valerie Lukášová. Sama jedna z aktérek 

Olympiády pro starší a dříve narozené. Soutěže, která 

se v jedinečném sportovním areálu v Havlovicích 

uskutečnila už popatnácté.  

   První natěšení nedočkavci se ve čtvrtek 7. září 

dožadovali vyzvednutí startovních kartiček už více než 

hodinu před oficiálním začátkem. Aby si ještě stihli, 

než to všechno vypukne, popovídat se starými 

známými, s kterými se rok neviděli… Velmi při tom 

ocenili letošní novinku, kterou byla rezervace míst 

k sezení. Ve stínu. Ve stanech MAS, TJ Sokol 

Havlovice nebo v těch, které zapůjčili a postavili 

místní hasiči.  

   Pár minut po třinácté hodině se všechny výpravy 

shromáždily k slavnostnímu zahájení, kterému 

dominoval maraton zdravic starostů zúčastněných obcí 

a originální verze české státní hymny. Jako na 

opravdových olympijských hrách byla k vidění 

pestrobarevná směsice reprezentačních dresů i vlajek. 

Své zastoupení mělo třiadvacet obcí. Některé i z vně 

území MAS Království – Jestřebí hory.   

   A pak už se šlo „na to“. Soutěžící postupně 

absolvovali pět disciplín. Tři známé z předcházejících 

ročníků (hod válečkem, resp. paličkou, minigolf a hod 

tenisákem) a dvě nové (přenášení pingpongového 

míčku a discgolf). Na jednotlivých stanovištích 

s organizací opět pomohli studenti úpického gymnázia 

a žáci havlovické školy. V průběhu žhavého odpoledne 

se všichni sportovci zvládli občerstvit díky obětavému 

personálu ve stánku nebo neskutečně šlapajícímu 

systému podávání kávy a koláčů členy místního 

cyklistického spolku Šlapeto. 

   Zájemci se také mohli zapojit do dalších aktivit, které 

jim pořadatelé naservírovali. Měli možnost pozorovat 

sluneční skvrny zásluhou tří dalekohledů a odborného 

dozoru astronomů z úpické hvězdárny. Nebo navštívit 

stánek s regionálními potravinami. K dispozici byla 

i poradenská buňka k programu Nová zelená úsporám 

Light („živou“ ukázku zabezpečily trutnovské firmy 

HELION.CZ s. r. o. a BHB – OKNA spol. s r. o.). 

Neskutečný zájem byl o fotokoutek Miloše Šálka, 

který olympionikům poskytl možnost zvěčnit se a hned 

si čerstvý snímek na památku odvézt domů. 

    Uprostřed hřiště zase někteří obdivovali vystavené 

vozy Renault a Dacia. A vítěz tomboly se jedním 

z nich dokonce svezl domů. Startovní kartičky totiž 

byly slosovatelné. Do osudí je vložili všichni záhy 

poté, co dokončili soutěž. Mnozí se pak radovali z cen, 

které do loterie věnovali pořadatelé, ale také 

zúčastněné obce a spolky. Ještě před losovačkou se 

však nezapomenutelně prezentovaly Boubelky 

z Mezilečí, z kterých radost z pohybu prýskala takřka 

nakažlivě. 

    „Má to spád, veselá nálada tady je, opravdu moc 

hezké. Příští rok pojedu znova,“ slíbila Věra Hošková 

ze Starých Buků, která měla na Olympiádě premiéru. 

„Je to vždycky příjemně prožité odpoledne nabité 

setkáními se spoustou známých lidí,“ glosoval 

Miroslav Kalenský z Dolní Olešnice, který už může 

porovnávat, protože má na svém kontě účastí 

v havlovické aréně nepočítaně. Stejně jako Lenka 

Suchánková ze Suchovršic, která také hýřila 

spokojeností. Byla ráda, že vyšlo počasí a ke změně 

disciplín se vyjádřila průhledně: „Já jsem skákala 

dobře.“  

   Své nadšení neskrýval ani starosta Rtyně 

v Podkrkonoší Stanislav Řezníček: „Je to skvělá akce. 

Lidi si poklábosí, dají si něco dobrého a odreagují se. 

Máme tady bezmála třicet bezvadných seniorů. A ti si 

to užili.“  

   „Věřím, že se zase o Olympiádě pro starší a dříve 

narozené bude hovořit jenom v superlativech. A že se 

lidé budou těšit na příští ročník,“ lakonicky zhodnotil 

letošní mítink jeho zakladatel Miloslav Tohola. 

    Nevšední akci opět zaštítil radní pro zdravotnictví 

MUDr. Zdeněk Fink a podpořil Královéhradecký kraj. 

Tandem generálních spolupořadatelů, MAS Království 

– Jestřebí hory, o.p.s., a TJ Sokol Havlovice, si do 

žákovské knížky může opět zapsat jedničku 

s hvězdičkou.  

Petr Kalousek 
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KULTURNÍ PROGRAM  
 

P O S V Í C E N Í  

V sobotu 23. 9. 2023 

POSVÍCENSKÁ ZÁBAVA 

V neděli 24. 9. 2023 

POSVÍCENSKÝ FOTBAL 

      

Zapište si do kalendáře: 

 v sobotu 2. prosince společně zahájíme 
advent tradičním setkáním  

 

u VÁNOČNÍHO STROMU 

      
 

Setkání k uctění památky Mistra Jana Husa 

na Václava nebude.  

      

K N I H O V N A  
 

otevírací doba 
úterý  14.00 – 14.30 hod. 

dle dohody s klubem důchodců 
pátek   14.00 – 15.00 hod. 

 

Pů jč u j t e  s i  k n ížk y !  
Čtě t e  j e !  

V r a c e j t e  j e ! ! !  
on-line katalog najdete na adrese: 

http://www.knihovnasuchovrsice.webk.cz 

      

KLUB DŮCHODCŮ 

Zveme Vás na společná posezení s přáteli, 

ve společenské místnosti OÚ.  

Scházíme se každé úterý od 14.00 hod. 

 

      

CVIČENÍ - ŽENY 
 

V tělocvičně pravidelně  

každé úterý od 19 hodin  

Cvičitelka Iva Rykrová 

ZUMBA 

 

V tělocvičně pravidelně každý čtvrtek  

od 18.30 do 19.30 hodin  

pro všechny věkové kategorie,  

Cvičitelka Nikola Tauchmanová 

      

CVIČENÍ - DĚTI 

 

V tělocvičně každé druhé úterý  

od 17.00 do 18.00 hodin  

První schůzka 19. 9. 2023. 

Cvičitelé: Tomáš Kocián 

             Lucie Vítová 

      

VOLEJBAL 

 

V tělocvičně pravidelně každý pátek  
od 18.30 hodin  

pro všechny věkové kategorie,  
 

      

KLUB ŠIKOVNÝCH RUČIČEK 

 

V klubovně u tělocvičny  

pravidelně každý druhý čtvrtek  

od 16.00 do 18.00 hodin  

První schůzka 5. 10. 2023 

Vede Alena Vaňková 

 
Ve všech spolcích rádi přivítáme 

 n o v é  č l e n y  

P Ř I J Ď T E  M E Z I  N Á S !  

      

 

http://www.knihovnasuchovrsice.webk.cz/
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SPOLEČENSKÁ  
KRONIKA  

 
 

Významné narozeniny ve 3. čtvrtletí 
oslavili a oslaví: 

 

pan JAN NEDVĚD 

paní JANA JANSOVÁ 

pan JAROMÍR MEDUNA 

 

 

 

Gratulujeme a přejeme hodně zdraví, 
spokojenosti a radosti ze života. 

 

      

 
Navždy nás opustila 

paní LENKA DUDYCHOVÁ 

 

 

Věnujme jí tichou vzpomínku. 

 

      

POVÍDÁNÍ  NA KONEC  
 
Jako už mnohokrát, chtěla jsem dnes zase 

své „povídání“ vynechat. A zase jsem podlehla 

„nátlaku“. Ale jen díky tomu, že jsem dostala 

i námět, o čem bych měla napsat. Bude to 

několik informací o projektu „Nová zelená 

úsporám Light“. Tedy ne že bych podávala 

informace odborné, to by byla ode mě 

troufalost, lépe řečeno drzost. Ale třeba někdo 

z vás o nějaké možnosti uvažuje a jen neví, jak 

na to. A to je právě to, o čem se mám zmínit. 

Totiž: Místní akční skupina Království Jestřebí 

hory nabízí nám bezradným bezplatnou pomoc 

při přípravě patřičné žádosti. O úsporách 

slyšíme v rozhlase i v televizi, čteme o ní 

v novinách, člověk má dojem, že je to vlastně 

docela snadné. Pak přijde na to, požádat 

o nějaký z těch nabízených příspěvků a ono to 

najednou zjistíme, že to zas tak lehké není. 

Díky Nové zelené úsporám můžeme získat 

příspěvek na výměnu vchodových dveří, či 

oken, nebo můžeme zateplit fasádu, střechu, 

strop či podlahu. A právě s tím vším jsou 

připraveni pomoci odborníci z KJH. Nabízejí 

individuální poradenství (po předchozí 

domluvě) v kanceláři v Regnerově ulici 143 

v Úpici, tel. +420 705 824 436 nebo mail: 

vasalova@kjh.cz či kalouskova@kjh.cz.  

Nová zelená úsporám Light je určena 

seniorúm a domácnostem s nižšími příjmy. 

Pokud uvažujete, co udělat pro úsporu energie, 

zkuste tuto nabídku využít a získat bezplatně 

odbornou radu.  

   

 

Vybírala jsem na závěr nějakou lidovou 
pranostiku, natrefila jsem na tuhle: Na svatého 
Václava každá pláňka dozrává. Jenže 
nedozrávají jenom ty pláňky, dozrává taky 
každá jabloň. A pohled na obsypanou jabloň se 
neomrzí. Mě přitom napadá, že se vlastně 
vůbec neumím rozhodnout, v kterém období je 
na zahradu a zejména na stromy nejhezčí 
podívaná. Když rozkvetou, je to nádhera. Pak, 
když se začínají ukazovat plody, je radost 
pohledět. Když plody začínají dozrávat, je to 

mailto:vasalova@kjh.cz
mailto:kalouskova@kjh.cz
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krása a těším se, že už si je brzy ochutnám. 
No, a už jsme se dočkali a je to nádhera zas. 
Jen je té nádhery teď trochu moc. Někdy z toho 
bolí ruce i záda. A kam to všechno uložit? 
S kým se o úrodu podělit? Kdo si odnese 
bedýnku jablek? Nakonec se všechno vyřeší, 
ovoce je uklizené a zahrada je připravená na 
odpočinek. Nejdřív se ještě musí na stromech 
vybarvit listí, což je další krása. Listí se ze 
zahrady uklidí. A když to dobře dopadne, 
zahradu přikryje sníh. No a ono je zase 
s obdivem na co koukat. Kdo z vás umí říci, 
v kterou dobu je zahrada a příroda vůbec 
nejhezčí? Já to nevím. Ale přeju vám všem, 
abyste se ze všech krás uměli radovat.  

Užívejte si krásný podzim. 
Zdeňka Novotná  

      

 

Slova moudrých na závěr: 

SVĚT JE NEDOKONALÝ A VĚTŠINOU NIC 
NEDOPADNE TAK HROZNĚ, JAK BY MOHLO.  

 
Ivo Šmoldas 

   

 
ÚSPĚCH NENÍ KLÍČEM KE ŠTĚSTÍ. ŠTĚSTÍ JE 
KLÍČEM K ÚSPĚCHU. 

Ralph Smart 
 

      

 

A ještě pár lidových pranostik: 

 
 

Je-li o Michalu jasná noc, zvěstuje to zimy moc; 
je-li mlhavá a vlhká, nebudou chladna velká. 

   

 

Je-li říjen hodně zelený, bude zato leden hodně 
studený. 

      

 

 

 

 

 

 

K O M I N Í K  

Určitě bude v říjnu, jenom se tentokrát 

nepodařilo dohodnout přesný termín 

prohlídky komínů do uzávěrky zpravodaje.  

O konkrétním termínu vás budeme 

informovat na stránkách obce, 

prostřednictvím SMS i obecním rozhlasem 

hned, jakmile se oba kominíci (pan Tomáš 

Karel a pan Bolehovský) dohodnou.  

      
 

Příští zpravodaj vyjde v prosinci 2023.  
 

 
 

č. 3/2023 

19. 7. 2023 

© Obec Suchovršice, Suchovršice 122, 542 32 
– www.suchovrsice.cz  

 

 

http://www.suchovrsice.cz/

